

Title (en)

Car safe with an integrated currency note changer.

Title (de)

Kraftfahrzeugsafe mit integriertem Geldscheinwechsler.

Title (fr)

Coffre-fort pour automobile avec dispositif intégré de change de billets de valeur.

Publication

EP 0328480 A1 19890816 (DE)

Application

EP 89810015 A 19890110

Priority

CH 6488 A 19880111

Abstract (en)

A motor vehicle safe which can be built fixedly into the dashboard has openings (1, 2, 3) for mechanically inserting (2, 9, 4) and dispensing (10, 9, 3) bank-notes and for safe custody of change (5, 10) and takings (4). Large quantities of bank-notes remain locked in the safe, specific bank-notes (change) can be withdrawn (10, 9, 3) only after insertion (2, 9, 4) of a bank-note, and when one or more bank-notes are introduced (2, 9, 4) into the safe for safe-keeping, the bank-notes introduced into the safe compartment (4) can only be withdrawn by opening (11, 12) the safe. The motor vehicle safe can have an industrial application in order to reduce risks and prevent crime.

Abstract (de)

Dieser Kraftfahrzeugsafe, fest einbaufähig im Armaturenbereich, hat Öffnungen (1, 2, 3) zur mechanischen Ein- (2, 9, 4) und Ausgabe (10, 9, 3) von Geldscheinen, zur gesicherten Aufbewahrung von Wechselgeld (5, 10) und Einnahmen (4). Hierdurch wird erreicht, dass größere Geldscheimmengen unter Safeverschluss bleiben und die Entnahme (10, 9, 3) bestimmter Geldscheine (Wechselgeld), nur nach vorheriger Eingabe (2, 9, 4) eines Geldscheines möglich ist und bei Eingabe (2, 9, 4) eines oder mehrerer Geldscheine(s) zur Aufbewahrung im Safe, die in das Safefach (4) geführten Geldscheine, nur durch das Öffnen (11, 12) des Kraftfahrzeugsafe entnommen werden können. Der Kraftfahrzeugsafe kann zur Risikominderung und vorbeugenden Verbrechensbekämpfung gewerblich genutzt werden.

IPC 1-7

E05G 1/00; G07D 1/08

IPC 8 full level

E05G 1/00 (2006.01); G07D 1/08 (2006.01)

CPC (source: EP)

E05G 1/005 (2013.01); G07D 1/08 (2013.01); G07D 11/0087 (2013.01); G07D 11/0093 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] FR 1361924 A 19640529
- [Y] US 3442363 A 19690506 - RIDDLE JOHN B, et al

Cited by

US5575373A; EP0852279A3; WO9114240A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0328480 A1 19890816; AU 2905189 A 19890801; WO 8906404 A1 19890713

DOCDB simple family (application)

EP 89810015 A 19890110; AU 2905189 A 19890110; CH 8900005 W 19890110